



## Referat for RSK-møde den 19.-21. april 2024

### Regnskabsmøde og valgmøde

Sted: Kvaglundparken 18 – 6705 Esbjerg Ø

#### Fredag d. 19. april kl. 19:00

*Adm. møde + OSR-forum*



#### Lørdag d. 20. april kl. 9.00 – 17.00

1. *Sindsrobøn*



2. *Præsentationsrunde og afbud*

##### OSR/OSS:

Annette, OSR Syddanmark – Morten, OSR Midtjylland – Simon, OSS Midtjylland – Frederik, OSR Nordjylland – Carsten, OSS Nordjylland

##### Underudvalg:

Thomas, OR – Kirsten, OU – Jesper, IU – Madalin, næstformand IU

##### Admin:

Mogens, formand – Ronni, næstformand – Mia, sekretær – Andy, kasserer – Berit, RD

##### Andre:

Thomas B, opstiller som næstformand

##### Afbud:

Jesper, OSR SoV

3. *Oplæsning af koncepter og visioner for service*



4. *Oplæsning af **DÅP** og et medlem deler om den*





5. *Godkendelse af referat og beslutningslog*  
Referat godkendt. Beslutningslog godkendt.
6. *Godkendelse af dagsorden*  
Dagsorden godkendt.
7. **Kl. 9.30** *Workshop – tiltrække medlemmer til service (Mia)*  
✓
  - A. *Hvem står for workshop til næste møde?*  
Næste RSK-møde er i Aalborg, så der tager vi til NA-møde kl. 12, derfor er der ingen workshop.
8. *Service Konference 6.-8. september 2024*
  - A. *Formanden for områdets komité orienterer*  
Alle poster i områdets komité er besat, og planlægningen er i fuld gang. Budget godkendt.
  - B. *Ad-hoc udvalgets arbejde hidtil*  
Programmet er nogenlunde på plads, der mangler kun speakere og hvem, der står for de forskellige workshops.
9. *Tilbagemeldinger fra OSR-forum ud fra punkterne*
  - A. *Økonomi/donationer, hvordan går det i OSK og ønsker til RSK*  
Se OSR-rapporter her:  
[!\[\]\(31b03e46ee8a80a1f1467b8c03bd76e8\_img.jpg\) OSR-rapport Midtjylland](#) [!\[\]\(7d9665ff04f9d2270c38081c6215a724\_img.jpg\) OSR-rapport Syddanmark](#)  
[!\[\]\(7cea648fec4dfc1e99934873e9173b69\_img.jpg\) OSR-rapport Nordjylland](#) [!\[\]\(48ceb66414885cacc3f139b4fa359213\_img.jpg\) OSR-rapport SoV](#)
    1. *Konsensusregel 75/25 – Midtjylland*  
Forslag om at vi indfører den regel, at vi er beslutningsdygtige i RSK, hvis der er 75/25 flertal (i tråd med EDM og World Service, hvor der som udgangspunkt er en 80/20-regel, afhængig af hvor mange der er til stede). Forslaget er 75/25 og ikke 80/20, for at det stadig fungerer, hvis der kun er 4 områder til stede. Dette for at blive mere agile og mindre handlingslammede. Konsensus handler om give plads og give tid, lytte og forstå, forsøge at nå til fuld konsensus med gruppesamvittighed, men det er også vigtigt, at der ikke er ét område, eller én betroet tjener, der bliver ved med at blokere for en beslutning. Konsensus er en proces, der gerne må tage tid. Dette tages med ud i områderne



## B. Tilbage melding fra områderne

### I. Facebookside – SoMe ad-hoc udvalg

Områderne synes, det er en god idé, men ingen stiller med betroede tjenere.

### II. Online OSR/GSR-rapporter

Generel opbakning fra områderne. Forslag om, at også bestillingslister til litteratur kommer til at ligge online. Begge dele arbejdes der videre med i IU.

### III. Bolsjer med Helpline-nummer til OR (SoV)

SoV går med gruppesamvittigheden, så det er vedtaget.

## 10. Administrationskomitéen orienterer + post

### A. Lydbøger

Hvad gør vi med de resterende USB-sticks med lydbøger med 'Tringuiden' og 'Hvordan og Hvorfor'? Det er dem vi har, indtil det bliver muligt at downloade/streamede på hjemmeside/app. Næstformand er i dialog med WSO om, hvad vi må i forhold til download/streaming, om de må være gratis, om vi må tage betaling for dem. Vi afventer svar. En mulighed er at dele de resterende USB-sticks gratis ud på konventer eller tage dem med ud på H&I-møder. Der er ikke blevet solgt nogen det sidste år. Tages med ud i områderne – der SKAL tages en beslutning på næste RSK-møde.

### B. Workshop eller NA-møde under RSK-mødet

Hvis der er NA-møde i løbet af dagen, er der *ikke* workshop på RSK-mødet – dette for ikke at bruge for meget tid.

## 11. Præsentation af kandidater/service-CV

### A. Formand

Midtjylland opstiller Ronni.

### B. Næstformand

Midtjylland opstiller Thomas B

### C. Kasserer

Andy genopstiller

### D. Vicekasserer

—

### E. RD

Berit genopstiller

### F. RDS

Nordjylland opstiller Frederik



## 12. Valg af betroede tjenere

Ronni er valgt som formand i RSK. Valgt indtil april 2026.

Thomas B er valgt som næstformand i RSK. Valgt indtil april 2026.

Andy er genvalgt som kasserer i RSK. Valgt indtil april 2026.

Berit er genvalgt som RD. Valgt indtil april 2027.

Frederik er valgt som RDS. Valgt indtil april 2027.

## 13. RD/RDS – rapport og årsregnskab

 [Se RD-rapport her](#)

### A. Vinter EDM

 [Se rapport fra Vinter-EDM her](#)

 [Se 'Zone Delegate Report' her](#) (engelsk)

Der arbejdes på at få verdenskonvent til Europa i 2027

ECCNA 2025 bliver i Holland

### B. Tilbage melding vedr. tryk af litteratur lokalt

Der er endnu ikke noget referat fra WSC, hvor det blev nedstemt at trykke litteratur lokalt og fordele og ulemper blev beskrevet. Mere udspecificeret info følger, når referatet fra WSC kommer.

## 14. Underudvalg – rapporter og årsregnskaber

### A. OR

 [Se OR-rapport her](#)

Har været i dialog med et teleselskab omkring Helpline, og har indhentet et tilbud på en løsning. Det foregår via en app. Hver licens koster 39 kr (hver telefonvagt er en licens) til gengæld er der ingen minuttakst. Hvis der er 20 forskellige vagter pr. måned vil det komme til at koste ca. 1000 kr. pr. måned inkl. 24/7 support (nu koster det ca. 500-600 kr. afhængig af antal og varighed af opkald). Tilbuddet er inklusiv oprettelse og undervisning af tovholderne til 0 kr. Vi kan hive statistikker ud, der er tilknyttet en telefonsvarer, så den ikke går på vagtens private telefonsvarer ved optaget, hvis man ringer tilbage er det ikke fra privat nummer som det er nu, dvs. vi bevarer anonymiteten. Der kan sættes back-up på (opkald går videre til næste på listen) eller vi kan bruge kø-funktion – under alle omstændigheder vil ingen ringe forgæves. OR går videre med at undersøge og indhente flere tilbud.



## I. Info om OR – SoV

SoV opfordrer til at OR bliver synlig på vores hjemmeside med beskrivelse af udvalget, og at der oprettes en mail til OR.

## B. OU

 [Se OU-rapport her](#)

Husk, at DÅP (Dagens Åndelige Princip) *ikke* nødvendigvis bliver lagt på hjemmesiden i kronologisk rækkefølge.

Vi mangler en proofreader (som bliver freelance ansat af WSO). Hvis der er nogen, der er interesserede (eller kender nogen, der er) kan de kontakte [ou.formand@nadanmark.dk](mailto:ou.formand@nadanmark.dk) ...

Det behøver ikke være et NA-medlem.

## C. IU

 [Se IU-rapport her](#)

Info om hvor langt udvalget er med udvikling af app

Ift. [nakonvent.dk](http://nakonvent.dk): Der er mange arrangementer og IU har meget arbejde med det, og derfor skal komitéerne ikke forvente svar straks, når de skriver og spørger, hvor mange der er tilmeldt. Tålmodighed 😊

Der kan kun udbetales penge til komitéerne én gang i løbet af salgsperioden foruden når billetsalget er slut.

Skriv til [webshop@nakonvent.dk](mailto:webshop@nakonvent.dk)

Skriv gerne med idéer og input til app og hjemmeside

## 15. Kasserer

### A. Rapport og samlet årsregnskab 2023

 [Se årsregnskab 2023 her](#)

 [Se RSK kassebogføring her](#)

 [Se RSK kasseoverblik her](#)

Årsregnskab godkendt

Regnskab 2024 indtil nu godkendt

### B. Regnskabsskabelon – SoV

Forslag til en mere gennemsigtig regnskabsmodel,  [se forslaget her](#).

Tages med ud i områderne.

## 16. RSK-møder 2025

### A. Den tredje weekend i april 2025 (18-20) falder i påsken, så det skal overvejes, om vi skal flytte mødet til den anden eller fjerde weekend (11-13 eller 25-27 april)

Det er vedtaget, at april mødet 2025 afholdes 25-27 april. Ingen bud.




- B. 15-17 august – Ingen bud
- C. 14-16 november – Ingen bud

## 17. Eventuelt

### A. Nøglering 1. cleandag – Syddanmark

Debat om vi kan få lavet en nøglering med 1. cleandag. Der er copyright på NA-logo. RD undersøger, om vi må bruge NA-logo på en 1. cleandag nøglering.

### B. Debat om grupper, som ikke bruger NA's litteratur og som ikke er en del af servicestrukturen – Midtjylland/Syddanmark

Der er fortsat en del grupper, der ikke er en del af servicestrukturen, som ikke bidrager, og nogle af grupperne bruger ikke-godkendt litteratur. Er det noget, der påvirker andre grupper eller NA som helhed (4. Tradition), og kan/skal vi gøre noget ved det? Det står i vores i litteratur, hvilke krav der er til at kunne kalde sig en NA-gruppe. Se  ['Det lille hæfte om gruppen'](#) her. Der er forskel på, om det er grupper, der vælger en struktur, der måske er lidt anderledes, ikke læser alle oplæsninger op el. lign. eller om det er grupper, der bruger ikke-godkendt litteratur eller litteratur/speakere fra andre fællesskaber. NA er stærkt og viser sig også igen og igen at være 'selvregulerende'.

## 18. Med ud til områderne

### A. Bud på RSK-møder 2025

- I. 25-27 april
- II. 15-17 august
- III. 14-16 november

### B. Ledige serviceposter i RSK:

- I. Vicekasserer
- II. Vicesekretær

### C. Forslag om konsensusregel 75/25 – se punkt 9.A.I


D. Alle områder synes det er en god idé med et SoMe ad-hoc udvalg mhp. at lave en officiel NA-side, men ingen stiller med betroede tjenere ...

E. Hvad skal vi gøre med de resterende lydbøger på USB-sticks? Se punkt 10.A. Der SKAL tages en beslutning på næste RSK-møde.

F. Der mangler en proofreader (som bliver freelance ansat af WSO). Hvis der er nogen, der er interesserede (eller kender nogen, der er) kan de kontakte [ou.formand@nadanmark.dk](mailto:ou.formand@nadanmark.dk) ...

Det behøver ikke være et NA-medlem.



- G. Ift. nakonvent.dk Der er mange arrangementer og IU har meget arbejde med det, og derfor skal komitéerne ikke forvente svar straks, når de skriver og spørger, hvor mange der er tilmeldt. Tålmodighed 😊  
Der kan kun udbetales penge til komitéerne én gang i løbet af salgsperioden foruden når billetsalget er slut.  
Skriv til [webshop@nakonvent.dk](mailto:webshop@nakonvent.dk)
- H. Skriv gerne med idéer og input til app og hjemmeside
- I. Forslag fra SoV om at revidere vores regnskabsmodel, debatteres i områderne –  [se forslaget her](#)

## 19. Næste møde – Tid og Sted

16-18 august 2024

Aalborg

Andy vender tilbage hurtigst muligt ang. Multihuset, Skelagergården

## 20. Runde om mødet



## 21. Sindsrobøn



  **SERVICE VIRKER**  